苏州大学关于调整国际学生综合保险方案的通知

为进一步提升我校国际学生在华学习期间的医疗保障水平,切实 维护学生的合法权益,根据中国教育部相关管理要求,学校决定对国 际学生综合保险方案进行调整与优化。现将有关事项通知如下:

- 一、自本通知发布之日起,国际学生须按以下要求购买综合保险 (保险费为人民币 1000 元/年,具体保障内容详见保险介绍):
- 1. 对于尚未入境的境外国际学生新生,须在入境前完成综合保险购买手续;
- 2. 对于已在境内的国际学生新生及尚未购买保险的在读学生, 须即刻完成保险购买:
- 3. 对于已购买旧版保险方案的在读学生,须按照要求完成保险方案 升级。具体升级流程另行通知。
 - 二、相关要求:

未按规定购买或升级综合保险的学生,学校将按照如下处理:

- * 新生将不予办理报到注册手续;
- * 在读学生将面临退学处理。

请各相关学生高度重视,严格遵照执行。如有疑问,请联系国际合作交流处留学生管理办公室。

特此通知。

苏州大学国际合作交流处 2025年8月5日

Notice on the Adjustment of the Comprehensive Insurance

Plan for International Students at Soochow University

In order to further enhance the medical protection for international students during their study in China and safeguard their legitimate rights and interests, Soochow University has decided to adjust and optimize the comprehensive insurance plan for international students. The relevant matters are hereby notified as follows:

All international students are required to purchase the comprehensive insurance (RMB 1,000/year; please refer to the insurance brochure for detailed coverage) in accordance with the following requirements:

- 1. New international students who are currently overseas must purchase the comprehensive insurance before entering China;
- 2. New international students already in China and current students who have not yet purchased insurance must do so immediately;
- 3. Students who have previously purchased an older version of the insurance plan must upgrade to the new plan. The specific upgrade procedures will be announced separately.

Important Reminder:

Students who fail to purchase or upgrade the comprehensive insurance as required will be subject to the following measures:

- New students will not be permitted to complete registration;
- Current students may face expulsion from the university.

All international students are required to take this matter seriously and comply strictly with the above regulations. For any inquiries, please contact the International Office.

International Office Soochow University August 5, 2025